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Pedagogická fakulta MU         Zápisy ze zasedání AS PdF MU – ak. r. 2022/2023 

Č. j.: MU-IS/158806/2023/2072227/PdF-1 

 

Zápis z 8. zasedání AS PdF MU 

ze dne úterý 6. června 2023 

(od 14:00, Konferenční a relaxační místnost RUV) 

Přítomni: 

Komora akademických pracovníků:                      Studentská komora:  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

(přítomno celkem 17 senátorek a senátorů) 

Omluveni: 

Mgr. Jiří Šibor, Ph.D.  

Mgr. Jiří Mihola, Ph.D. 

Mgr. Martin Vrubel, Ph.D.  

 

      

Hosté: 

 

 

Zapisovatel: Mgr. David Košatka 

  

doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D.  

doc. RNDr. Jaroslav Beránek, CSc.  

doc. Mgr. Jana Kratochvílová, Ph.D.  

Mgr. Anastasija Sokolova, Ph.D.  

PhDr. Mgr. Dana Zámečníková, Ph.D. 

doc. Mgr. Petr Hala, Ph.D. et Ph.D. 

doc. Mgr. Petr Najvar, Ph.D. 

Mgr. Iva Frýzová 

Mgr. Petr Kamenický, Ph.D. 

    

 

 

 

Bc. Michal Bezůšek  

Mgr. David Košatka 

Mgr. et Mgr. et Mgr. Bc. Lucie Hájková  

Karel Frnka  

Bc. Ondřej Voráč  

Mgr. Pavla Žáková 

Mgr. Bc. Dominik Levíček 

Dominik Justin Zelinka 

 

 

 

doc. PhDr. Mgr. Simona Koryčánková, Ph.D. 

Ph.D. doc. Mgr. Tomáš Káňa, Ph.D. 

PhDr. Helena Vaďurová, Ph.D., M.Sc. 

prof. PhDr. Tomáš Janík, Ph.D., M.Ed. 

Mgr. et Mgr. Marek Lollok, Ph.D. 

Mgr. Petra Vystrčilová, Ph.D. 

Ing. Šárka Kvizdová 

Mgr. Jan Šplíchal 

 

Bc. Vojtěch Antoš  

Michaela Skalníková 

Mgr. Pavel Sochor, Ph.D. 
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Návrh programu zasedání senátu: 

 

1. Schválení programu zasedání  

2. Schválení zápisu ze 7. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2022/2023 

3. Projednání aktuálního Organizačního řádu PdF MU 

4. Projednání nominací do expertních skupin děkanky 

5. Různé   
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1. Schválení programu zasedání 

 

Předseda Adam zahájil 8. zasedání AS PdF a přivítal senátorky, senátory a všechny hosty.  

 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje sen. Kamenického a sen. Voráče jako 

skrutátory 8. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2022/2023. 

Pro: 14; proti: 0, zdrželo se: 2; 

 

AS PdF MU schvaluje program 8. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2022/2023. 

Pro: 16; proti: 0, zdrželo se: 0; 

 

2. Schválení zápisu z 7. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2022/2023. 

 

Předseda Adam neobdržel žádné připomínky. 

 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje zápis ze 7. zasedání AS PdF MU v 

akad. roce 2022/2023. 

 Pro: 16; proti: 0, zdrželo se: 0; 

 

3. Projednání aktuálního Organizačního řádu PdF MU 

 

Předseda Adam představil bod;  Organizační řád PdF MU je dokument, který se aktualizuje 

pro účely fakulty a mimo jiné vysvětluje gesce jednotlivých členů vedení a organizační 

strukturu fakulty (vč. senátu). Celý aktualizovaný řád byl zveřejněn v podkladech a je platný 

do doby, než je provedena nějaká zásadnější změna. S příchodem nové děkanky se proměnil 

proděkanský tým, který je nyní v dokumentu aktualizován. Akademický senát dokument 

neschvaluje, pouze se k němu vyjadřuje.  

Děkanka Koryčánková: Organizační řád je jeden z nejdůležitějších dokumentů, podle 

kterého fakulta funguje. Děkanka chce senát s tímto dokumentem seznámit. První skupina 

změn je formálního a jazykového charakteru – genderově senzitivní jazyk. Dále se měnily 

pozice, které souvisí s proděkany a proděkankami a jejich gescemi. V případě, že by v brzké 

době došlo k nějaké zásadní změně, tak dokument může být znovu aktualizován.  

Sen. Levíček se dotázal na část 4 v odstavci 4. Zde přibyla věta, že děkan fakulty může 

přizvat další zaměstnané osoby podle programu jednání. Zmínil historickou zkušenost 

s bývalou předsedkyní Szabó Lenhartovou, která byla několikrát na poradu vedení přizvána. 

Zeptal se, jestli si takovou formulací děkanka nezavírá dveře v tom, koho může pozvat. 

Děkanka Koryčánková se domnívá, že by měla zvát zaměstnané osoby, protože na to má 

mandát. Pokud se bude jednat o studenty, tak bude ráda, aby další účastníky zvala právě 

studentská komora. 
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Sen. Levíček uvedl příklad: kdyby bylo třeba na kolegium děkanky přizvat právě třeba 

expertní skupinu, tak zda by to nebylo kvůli formulaci možné. 

Sen. Bezůšek uvedl další příklad z Filozofické fakulty, kde na kolegium děkana chodil 

předseda studentské komory. 

Sen. Levíček navrhl škrtnout slovo „zaměstnané“.  

Sen. Najvar poukázal na klíčové slovo „přizvat“, které vnímá diskurzivně jinak, než např. 

„pozvat“. 

Prod. Lollok reagoval, že tato část textu vychází ze statutu. Věta, na kterou upozornil sen. 

Levíček už ve statutu není. Připomínku sen. Levíčka by přijal. 

Sen. Najvar měl připomínku, jestli se i tento dokument nemusí schvalovat.  

Mgr. Šplíchal: V tomto případě, dle zákona o VŠ, senát dokument neschvaluje. 

Děkanka Koryčánková poděkovala za podnět.  

Sen. Najvar se zeptal, jestli na úrovni univerzity existuje doporučení, jak pracovat 

s genderově senzitivním jazykem. 

Prod. Vaďurová: Je několik možností, jak se s genderově senzitivním jazykem vypořádat. 

Buď vypsat všechny varianty, dále pak použít hvězdičku, kterou vnímá jako vhodnější 

variantu než lomítko. Toto téma je velmi komplexní a bude ráda za podněty. Ona sama nemá 

žádnou reakci z rektorátních struktur. Zároveň dodala, že si žádnou zpětnou vazbu nevyžádali. 

Sen. Voráč by byl rád, kdyby byla hvězdička používána všude. 

Děkanka Koryčánková doplnila, že hvězdička je použita vždy poprvé, kdykoliv je v textu 

poprvé zmíněna nějaká funkce. 

Sen. Najvar měl podnět k principům, které jdou podle něj proti sobě. Lomítko i hvězdičku 

vnímá jako slepou cestu. Uvedl příklad jako tajemník*ice, který v češtině morfologicky 

nefunguje.  

Prod. Káňa se připojil do diskuze. Symbol hvězdičky k nám přichází z německy mluvících 

zemí a uprostřed slova označuje diverzitu. Čeština je přirozeně odlišná.  

Sen. Žáková sdílela zkušenost z Rakouska, kde je využívání hvězdičky běžné.  

 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU projednal aktualizovaný Organizační řád PdF 

MU. 

Pro: 16, proti: 0, zdržel se: 0.  

 

4. Projednání nominací do expertních skupin děkanky 

 

Na zasedání dorazil sen. Justin Zelinka. 

 

Děkanka Koryčánková představila téma expertních skupin. V expertní skupině bude 

minimálně 1 zástupce z řad studujících a 1 zástupce z řad akademiků či akademiček. Jména 

jednotlivých zástupců expertních skupin z řad akademiků a akademiček představila senátu 

v prezentaci. Dodala, že jednotliví zástupci a zástupkyně účast v expertní skupině přislíbili. 

Předseda Adam doplnil, že tyto osoby nemusí být členové AS. 

Sen. Levíček přislíbil, že nadále bude SK hledat vhodné nominace za studující.  



5 
 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU projednal nominace do expertních skupin 

děkanky. 

Pro: 17, proti: 0, zdržel se: 0.  

 

Předseda Adam vyhlásil přestávku do 15:10 

 

5. Různé 

 

Sen. Košatka reflektoval témata z velkého senátu, konkrétně MUNI Ventures a téma 

ztrátovosti menz. 

Děkanka Koryčánková bude chtít menzu na PdF rozhodně zachovat.  

Sen. Hájková doplnila, že v rámci stravovací komise si menza na PdF stojí velmi dobře. 

Sen. Bezůšek měl dotaz na MUNI Ventures a účasti studentů v poradním orgánu. 

Sen. Košatka reagoval, že rektor Bareš účast studentů na pondělním velkém senátu 

nepřislíbil.  

 

Děkanka Koryčánková dále v rámci prezentace seznámila senát výstupy ze setkání asociace 

děkanů pedagogických fakult, které se uskutečnilo 3.-5. 5. 2023 v Ostravě. Zmínila témata 

jako nedostatek učitelů, klinické školy, akademické a profesní studijní programy či rámcové 

požadavky (MŠMT). 

 

Předseda Adam se zeptal na setkání revizní komise k tématu nevhodné chování a sexuální 

obtěžování, která byla svolána na RMU. Účastnilo se jí i několik členů našeho AS. 

Sen. Najvar a Frnka reagovali, že zúčastnění byli zavázání mlčenlivostí. Rámcově se 

jednalo o revizi procesů a dokumentů, jak postupovat v případě kauz stejného typu, které se 

nedávno objevily na Pedagogické fakultě. Působení komise dle něj nebude mít dlouhotrvající 

charakter.  

 

Předseda Adam již na webu PdF zveřejnil předběžné termíny zasedání senátu v dalším 

semestru.  

 

Předseda Adam dále pozval na odpolední program na dvoře fakulty a připomněl tradiční 

setkání, které je plánováno příští týden na Základní a mateřské škole logopedické. Rád by 

také inicioval nějaké neformální setkání senátu, podobně jako vloni; v této věci komunikuje 

se sen. Levíčkem.  

 

Předseda Adam závěrem připomněl, že je zapotřebí písemně předsedovi AS oznámit 

ukončení mandátu v případě, že někdo ukončí studium. 

 

Sen. Bezůšek poděkoval za možnost působit v senátu, protože je jedním ze studentů, kterým 

mandát zanikne s ukončením studia.   

K poděkování se připojila i sen. Hájková. 



6 
 

Předseda Adam poděkoval senátu za práci během celého akademického roku. Další zasedání 

bude pravděpodobně v úterý 3. října 2023. 

Děkanka Koryčánková také poděkovala za konstruktivní a podnětná setkávání.  

 

 

 

Zapsal: Mgr. David Košatka 6. 6. 2023 

Schválil: doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D. předseda AS PdF MU 
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Usnesení z 8. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2022/2023 

 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje sen. Kamenického a sen. 

Voráče jako skrutátory 8. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2022-2023. 

 AS PdF MU schvaluje program 8. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 

2022/2023. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje zápis z 7. zasedání AS PdF MU 

v akad. roce 2022/2023. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU projednal aktualizovaný Organizační řád 

PdF MU. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU projednal nominace do expertních skupin 

děkanky. 

 

 

 

 

 

 

 

 


